
Darłowo, dnia 27 lutego 2019 roku

BR.0002.2.2019  

Protokół Nr VI/2019

z VI sesji VIII kadencji Rady Gminy Darłowo

z dnia 27 lutego 2019 roku

pod przewodnictwem

Pana Grzegorza Hejno – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo.
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1148.

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 15 Radnych, co
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.

/Lista obecności Radnych na posiedzeniu VI sesji VIII kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 27 lutego 2019
roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/

W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo.

/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/

Ponadto w sesji udział wzięli:
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo;
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo;
Pani Ilona Młyńska – Zastępca Skarbnika Gminy Darłowo;
Pan Maciej Jabłoński – Radca Prawny;
Pani  Aleksandra Filipek  – Zastępca  Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej
w Darłowie; 
Pan  Tomasz  Gondek –  Prezes  Gminnego  Zakładu  Użyteczności  Publicznej  Sp.  z  o.  o.
w Krupach;
Pani  Izabela Sielska – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej,  Ochrony Środowiska
i Rolnictwa;
Pan Rafał Kunysz – Kierownik Referatu Inwestycji, Infrastruktury Technicznej i Gospodarki
Przestrzennej;
Pan Marceli Lichacy – Dyrektor Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach; 
Mieszkańcy Gminy Darłowo;

/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu/
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Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do powołania
sekretarza obrad dzisiejszej sesji.
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Wiesława Moskwę.
W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych, głosując:
14 głosów za,
0 głosów przeciw,
1 głos wstrzymujący.

Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską.

Na tym punkt zakończono. 

Ad.2. 
Ustalenie  porządku obrad.

Pan Przewodniczący przypomniał,  że proponowany porządek obrad radni otrzymali
wraz z zawiadomieniami na dzisiejszą sesję. 

/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na VI Sesję Rady Gminy Darłowo.
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/

Do proponowanego porządku obrad pan Wójt zgłosił wniosek o wycofanie z porządku obrad
projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr XIX.158.2016 z
dnia 19 lutego 2016 roku w zakresie ustalenia nowych stawek opłat za gospodarowanie
odpadami  komunalnymi  za  rok  od  domku  letniskowego  lub  innej  nieruchomości
wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe Druk Nr 11/2019VI

Pan Przewodniczący zapytał czy są jeszcze wnioski do porządku obrad? 

Nikt wniosków nie zgłosił. 

Wobec  braku  kolejnych  wniosków  Przewodniczący  przystąpił  do  głosowania  nad
wycofaniem z porządku obrad sesji projektu uchwały. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za
wycofaniem  z  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Rady
Gminy  Darłowo  nr  XIX.158.2016  z  dnia  19  lutego  2016  roku  w  zakresie  ustalenia
nowych stawek opłat  za  gospodarowanie  odpadami komunalnymi  za  rok  od domku
letniskowego  lub  innej  nieruchomości  wykorzystywanej  na  cele  rekreacyjno-
wypoczynkowe; Druk Nr 11/2019VI było 
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15 głosów za,
0 głosów przeciw i
0 głosów wstrzymujących, 
więc projekt uchwały został wycofany z porządku obrad sesji.   

/Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr XIX.158.2016 z dnia 19 lutego 2016 roku
w  zakresie  ustalenia  nowych  stawek  opłat  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  za  rok  od  domku
letniskowego lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe stanowi załącznik
nr 5 do niniejszego protokołu/

Porządek Obrad po przyjętych zmianach przedstawia się następująco:

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie kworum.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z dnia 28 grudnia 2018 roku z IV sesji VIII kadencji Rady Gminy

Darłowo oraz protokołu z dnia 13 lutego 2019 roku z V sesji VIII kadencji Rady Gminy
Darłowo. 

4. Informacja  Wójta  Gminy  Darłowo  o  działalności  w  okresie  między  sesjami  wraz
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo.

5. Informacja  Wójta  Gminy  Darłowo  o  realizacji  uchwał  Rady  Gminy  Darłowo  między
sesjami.

6. Interpelacje Radnych.
7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na IV sesji Rady Gminy Darłowo oraz

w okresie między sesjami.                             
8. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Gminy  Darłowo o  działalności  w okresie  między

sesjami. 
9. TRYBUNA OBYWATELSKA.
10. Czas dla samorządu.

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia wyborów do samorządów sołeckich

sołectw Gminy Darłowo. Druk Nr 1/2019VI

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony drzewa uznanego za
pomnik przyrody w granicach administracyjnych gm. Darłowo. Druk Nr 2/2019VI

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności
przesyłu (dotyczy działki nr 551 w obrębie Słowino Słowinko). Druk Nr 3/2019VI

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności
przesyłu (dotyczy działek nr 123/2 i 123/4 w obrębie Bobolin). Druk Nr 4/2019VI

15. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie
nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Darłowo  (dotyczy  działki  nr  279  w  obrębie

Sulimice). Druk Nr 5/2019VI

16. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie przyjęcia  Programu  profilaktyki  zakażeń
wirusem  brodawczaka  ludzkiego  HPV  w  Gminie  Darłowo  na  lata  2019-2022.
Druk Nr 6/2019VI

17. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie przyjęcia  Lokalnego  programu wspierania
edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży w Gminie Darłowo. Druk Nr 7/2019VI
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18. Rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie stawek opłat  za gospodarowanie  odpadami
komunalnymi na nieruchomościach zamieszkałych. Druk Nr 8/2019VI

19. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie zmiany  uchwały  Rady Gminy Darłowo nr
II.12.2014 z  dnia  19  grudnia  2014 r.  w zakresie  ustalenia  nowych stawek  opłat  za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  na  terenie  nieruchomości,  które  w  części
stanowią  nieruchomości,  na  których  zamieszkują  mieszkańcy,  a  w  części
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne.
Druk Nr 9/2019VI

20. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie zmiany  uchwały  Rady Gminy Darłowo nr
XIX.156.2016 z dnia 19 lutego 2016 r. w zakresie ustalenia nowych stawek opłat za
pojemniki  o  określonej  pojemności  dla  nieruchomości,  na  których  nie  zamieszkują
mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. Druk Nr 10/2019VI

21. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie wyznaczenia  inkasenta  opłaty  za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz  wynagrodzenia  za  inkaso.
Druk Nr 12/2019VI

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności
przesyłu  (dot. działek nr: 311 obręb Jeżyce, 228 i 215 obręb Sulimice,  193/7 obręb Gleźnowo, 39/87,

280/2, 280 obręb Kopań). Druk Nr 13/2019VI

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności
przesyłu (dotyczy części działki nr 240 obręb Domasławice). Druk Nr 14/2019VI

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny aktualności studium uwarunkowań i
kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  oraz  miejscowych  planów
zagospodarowania przestrzennego gminy Darłowo. Druk Nr 15/2019VI

25. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  Żukowo  Morskie  w  Gminie  Darłowo.
Druk Nr 16/2019VI

26. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego Porzecze w Gminie Darłowo. Druk Nr 17/2019VI

27. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie wprowadzenia  „Regulaminu  korzystania  z
przystani kajakowej w miejscowości Bukowo Morskie”. Druk Nr 18/2019VI

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019
rok. Druk Nr 19/2019VI

29. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
Gminy Darłowo na lata 2019-2022. Druk Nr 20/2019VI

30. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie określenia  szczegółowych  warunków
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z
wyłączeniem  specjalistycznych  usług  opiekuńczych   dla  osób  z  zaburzeniami
psychicznymi, oraz  warunków częściowego lub  całkowitego zwolnienia od opłat oraz
trybu ich pobierania. Druk Nr 21/2019VI

31. Wolne wnioski.
32. Zamknięcie obrad. 

Wobec  braku  wniosków  przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem  proponowanego
porządku obrad ze zmianami:
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Głosowanie odbywało się za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie
imiennego wykazu głosowań radnych.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych głosując:
15 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji wraz ze zgłoszonymi zmianami,
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Pan Przewodniczący na podstawie wyników głosowania stwierdził, że porządek sesji został
przyjęty wraz ze zgłoszonymi zmianami.

Na tym punkt zakończono.

Ad. 3. 
Przyjęcie protokołu: 

z dnia 28 grudnia 2018 roku z IV sesji VIII kadencji Rady Gminy Darłowo i 
z dnia 13 lutego 2019 roku z V sesji VIII kadencji Rady Gminy Darłowo.

Protokoły  były  wyłożone  do  wglądu  w  Biurze  Rady.  Nikt  nie  zgłosił  uwag  do  tych
protokołów, wobec czego Przewodniczący poinformował, że protokoły z IV i V sesji zostały
podpisane bez uwag.

Na tym punkt zakończono.

Ad. 4.
Informacja  Wójta  Gminy  Darłowo  o  działalności  w  okresie  między  sesjami  wraz
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo.

Pan  Radosław  Głażewski  Wójt  Gminy  Darłowo  powiedział,  że  ten  okres  miedzy
sesjami był dosyć długi,  ponieważ ostatni raz spotkaliśmy się w grudniu na sesji.  W tym
czasie było bardzo dużo spotkań, które wszystkie ujęte są w sprawozdaniu. Wójt przedstawił
tylko te najważniejsze. 

W dniu  2  stycznia  2019 roku pan wójt  podpisał  umowę w sprawie  profilaktyki  i
ochrony  zdrowia.  To  jest  bardzo  ważne,  że  nasi  mieszkańcy  mogą  z  tych  zabiegów
rehabilitacyjnych korzystać. Będziemy się starać, żeby to dalej rozwijać. Dzisiaj na sesji też
będzie jedna uchwała dotycząca szczepień przeciw HPV. Mamy jeszcze program szczepień
przeciwko grypie 65+ i myślimy, żeby jeszcze wprowadzić jakieś medyczne programy aby
naszym mieszkańcom pomóc. Mamy problem z lekarzami w Darłowie. Jest to bardzo duży
problem i miedzy innymi z tego względu wójt spotkał się z panią, która prowadzi przychodnię
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w  Sławnie  i  być  może  będzie  zainteresowana  prowadzić  u  nas  przychodnię.  Jeszcze  te
rozmowy trwają. Nie będziemy dysponowali tyloma gabinetami aby można je było wynająć
tej pani. Cały czas szukamy lekarzy. Cały czas rozmawiamy w sprawie tej przychodni. 

W dniu 3 stycznia 2019 roku wójt spotkał się z Kierownikiem Wydziału Edukacji
Urzędu Miejskiego w sprawie wspólnego konkursu dla dzieci i młodzieży odnośnie historii
Ziemi Darłowskiej. Wójt powiedział, że ma nadzieję, że taki konkurs się odbędzie. 

W dniu 2 stycznia 2019 roku był u nas sztorm. Bardzo dużo zniszczeń było ponownie
w  Wiciu.  Woda  wlewała  się  na  nowowybudowaną  ścieżkę  rowerową.  Nie  ma  już  tam
wydmy,  więc  od  razu  wójt  napisał  pismo  do  Ministerstwa  i  do  wiadomości  do  Urzędu
Morskiego, zresztą jak zawsze, na które nikt nie odpowiada. 

W dniu 3 stycznia 2019 roku redaktor TVP Polska nakręcił też to, żeby nagłośnić też
temat tej ciężkiej sytuacji w Wiciu. Sytuacja jest tragiczna. Wczoraj odbyło się spotkanie z
ministrem  Gróbarczykiem  i  rybakami.  Pan  wójt  powiedział,  że  gdy  o  tym spotkaniu  się
dowiedział,  to  z  pękiem  pism  wybrał  się  do  pana  ministra  z  prośbą  o  interwencję  i  o
spotkanie, żeby jednocześnie omówić te tematy. Nie ma żadnych tutaj odpowiedzi na nasze
pisma, więc ten temat wójt poruszył na tym spotkaniu. W tym spotkaniu uczestniczył także
Dyrektor Urzędu Morskiego, który stwierdził, że widzi co się dzieje i myśli o tym. Pan wójt
powiedział,  że myślenie się dzieje od 2013 roku, gdy jako Zastępca Wójta pisał  pierwsze
pisma w sprawie Wicia z przeświadczeniem i nadzieją, że coś będzie zrobione. Oczekujemy
odpowiedzi. Będziemy rozmawiać w najbliższych dniach z Dyrektorem Urzędu Morskiego,
żeby na ten rok 2019 tę refulację nam zapewnił. Pan dyrektor tłumaczył, że była pomoc i była
refulacja. Pan wójt oczywiście podziękował za tę refulację i zaznaczył, że była ona tylko na
tydzień. Ta refulacja była dosłownie na tydzień i fajnie, że była. Jednak to na dłuższą metę nie
rozwiązuje tej sytuacji brzegu morskiego. 

W dniu 8 stycznia pan wójt gościł  tu uczniów szkoły zarówno w Kopnicy jak i w
Dąbkach w ramach lekcji o samorządzie.

W dni 15 stycznia pan wójt miał spotkanie z firmą projektową odnośnie projektu ulicy
Słonecznej.  Nasz  projekt  został  wykluczony  z  konkursu.  Ale  cały  konkurs  został
unieważniony. Z mocy ustawy powstał Fundusz Dróg Lokalnych i unieważniono pozostałe
konkursy. Wiedząc,  że mamy tam określone uchybienia w tym projekcie,  one zostały już
poprawione, więc jak będzie nabór, to będziemy już mieli bardzo dobry projekt. 

W dniu 21 stycznia pan wójt spotkał się z projektantką w sprawie przebudowy dróg
gminnych w Kowalewicach i w Dąbkach, które to projekty też szykujemy do Funduszu Dróg
Lokalnych. 

W dniu 24 stycznia wójt miał wizytację Państwa z Biura Dokumentacji Zabytków w
Szczecinie  w obecności  Księdza  A.  Wróblewskiego dotyczącą  Kościoła  w Kowalewicach
oraz wpisania Kościoła w Krupach jako Pomnika Historii. Jeżeli ten kościół byłby wpisany
jako Pomnik Historii miałby pierwszeństwo w we wszelkich środkach na remonty zabytków i
o to chodzi, aby mieć jakąś atrakcję, gdyż jest to unikatowy kościół na wybrzeżu. 

W dniu 25 stycznia wójt spotkał się z przedsiębiorcą w sprawie zagospodarowania
Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach. 

W dniu 25 stycznia wójt spotkał się także w sprawie organizacji kąpielisk na terenie
Gminy. W tym roku jeszcze GZUP Sp. z o. o. będzie się tym zajmować ale od przyszłego
roku prawdopodobnie już Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach. Oczywiście jest to bardzo
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ważną rzeczą jest  te zabezpieczenie.  Po kontroli  NIK widać,  że całość odpowiedzialności
spoczywa na samorządzie, więc dokładnie spotkamy się z Policją, z ratownikami, żeby takie
sytuacje  jak  w  Darłówku  u  nas  się  nie  zdarzyły.  Aczkolwiek  to  jest  w  dużej  mierze
przypadek, nieodpowiedzialność ludzi, to w każdej chwili może się zdarzyć, bo mając ponad
20  km  plaż  nie  jesteśmy  w  stanie  tego  zabezpieczyć.  Wiemy  też  jak  ludzie  reagują  na
ratowników – czasami negatywnie no i później też są skutki, które potem negatywnie odbijają
się na samorządzie. 

W dniu  31  stycznia  wójt  spotkał  się  z  rolnikiem  i  później  z  innymi  rolnikami  z
naszego terenu, którzy zostali pozwani przez innego rolnika-przedsiębiorcę o to, że podczas
gdy  była  powódź  w  2017  roku  poprzez  to,  że  rzekomo  nie  czyścili  rowów  na  swoich
działkach on miał szkody i wezwał ich do próby ugodowej. Ci rolnicy, często mali rolnicy
szukali wsparcia w samorządzie gminnym i takie wsparcie w jakiś sposób uzyskali. Otrzymali
porady czy mają się obawiać takie go pozwu czy nie. Rolnik, który pozwał miał wycofać
pozwy w stosunku do osób prywatnych. 

W dniu 1 lutego było rozstrzygnięcie ofert w zakresie wspierania i rozpowszechniania
kultury fizycznej na 2019 rok. 

W dniu 1 lutego odbyło się szkolenie „Rewitalizacja szansą na aktywną integrację”. 
Pan wójt powiedział, że aktualnie organizujemy nabór na szkolenia dla rolników i dla

rodziców w sieci komputerowej. Pan wójt prosił sołtysów aby zachęcili osoby powyżej 25
roku  życia.  Ponieważ  uzyskaliśmy  środki  finansowe  na  te  szkolenie  warto  by  było  je
skonsumować.  Zapisy  są  prowadzone  w  urzędzie.  Szkolenie  jest  bardzo  ciekawe,  w
szczególności dla rolników w sprawie wypełniania wniosków przez Internet. 

Pan wójt powiedział, że w dniu 1 lutego pewien teren w Dąbkach został sprzedany i
będzie nowy inwestor. Powstaną tam niskie apartamentowce i teren będzie uporządkowany. 

W  dniu  5  lutego  2019  roku  wójt  spotkał  się  z  przedstawicielem  Związku
Nauczycielstwa Polskiego w sprawie strajku nauczycieli. Akcja strajkowa jest ogólnopolska.
Jako  samorząd  bardzo  dobrze  finansujemy  zadania  oświatowe  dokładając  drugie  tyle  do
subwencji, którą otrzymujemy. 

W dniu 7 lutego wójt  spotkał  się  w sprawie  budowy Punktu  Selektywnej  Zbiórki
Odpadów Komunalnych  (PSZOK) i  budowy targowiska  w  Dąbkach.  Ciężko  jest  znaleźć
wykonawcę na budowę targowiska chociaż termin mamy przesunięty. 

W dniu 20 lutego wójt spotkał się z firmą w sprawie odzyskiwania VAT i odsetek za
lata poprzednie. 

W dniu 20 lutego wójt  spotkał się z nowym Komendantem Powiatowym Policji  w
Sławnie odnośnie awansu. 

W dniu 9 stycznia odbyło się spotkanie samorządowców w Urzędzie Miasta Sławno
odnośnie odpadów komunalnych i między innymi uchwał, które dzisiaj będą przedmiotem
obrad. 

W dniu 15 lutego odbyła się Rada w GZUP i na tej radzie na wniosek pana Błaszczaka
nastąpiła zmiana, gdzie Pan Tomasz Gondek został Prezesem a pan Włodzimierz Członkiem
Zarządu. Wynikało to z przyczyn osobistych pana Błaszczaka. 

Pan  wójt  powiedział,  że  jeszcze  panu  Marcelowi  objęcia  stanowiska  Dyrektora
Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach. 
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W  dniu  14  lutego  odbyło  się  uroczyste  oddanie  do  użytku  nowego  aparatu
rentgenowskiego przez szpital. My wyremontowaliśmy pomieszczenie, w którym ten aparat
się znajduje w naszym budynku na C. Skłodowskiej. 

W  dniach  18-19  lutego  wójt  uczestniczył  w  konwencie  Wójtów,  Burmistrzów  i
Prezydentów  Województwa  Zachodniopomorskiego.  Jest  to  bardzo  fajne  spotkanie  do
wymiany doświadczeń i dyskusji na temat samorządów, zagrożeń, między innymi na temat
oświaty  i  gospodarki  odpadami  komunalnymi.  Taka  wymiana  doświadczeń  jest  bardzo
potrzebna. 

W  dniu  21  lutego  odbyło  się  spotkanie  w  Wojewódzkim  Inspektoracie  Ochrony
Środowiska na temat pozyskiwania nowych źródeł finansowania inwestycji. 

Pan  wójt  przedstawił  także  kondycję  finansową  Gminy  Darłowo.  Stan  konta  na
rachunku podstawowym wynosi 4 883 177 zł. Wydatki do poniesienia w najbliższych dniach
na rachunki za usługi i zakupy w kwocie 174 696 zł.  

/Sprawozdanie  z  działalności  Wójta  Gminy Darłowo  w okresie  miedzy  sesjami  stanowi  załącznik  nr  6  do
niniejszego protokołu/

/Kondycja finansowa stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/

Na tym punkt zakończono.   

Ad. 5. 
Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji  uchwał Rady Gminy Darłowo między
sesjami.

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że na ostatnich sesjach,
które odbyły się w dniu 28 grudnia 2018 roku oraz 13 lutego 2019 roku Rada Gminy Darłowo
podjęła łącznie 19 uchwał. 

 Wszystkie  przedmiotowe  uchwały  zostały  przesłane  do  organów  nadzoru  tj.  do
Wojewody Zachodniopomorskiego oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Koszalinie. W
stosunku do przedmiotowych uchwał organy nadzoru nie stwierdziły naruszeń prawa. Wobec
powyższego  uchwały  zostały  przekazane  pracownikom  Urzędu  Gminy  Darłowo  celem
realizacji. 

/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych na IV i V sesji stanowi załącznik nr 8 do protokołu/

Na tym punkt zakończono.

Strona 8 z 45



Ad.6.
Interpelacje. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy Radni chcą zgłosić interpelacje.
Nikt z radnych się nie zgłosił. 

Na tym punkt zakończono. 

Ad. 7. 
Odpowiedzi na interpelacje.

Pan  Radosław Głażewski  Wójt  Gminy  Darłowo powiedział,  że  w  okresie  miedzy
sesjami radni złożyli  osiem interpelacji,  na które za pośrednictwem Biura Rady udzielono
odpowiedzi. 

W  okresie  objętym  sprawozdaniem  sołtysi  złożyli  dziewięć  wniosków,  na  osiem
wniosków udzielono odpowiedzi a jeden jest w trakcie rozpatrywania. 

/Określenie sposobu realizacji interpelacji radnych i wniosków sołtysów stanowi załącznik nr 9 do protokołu/

Na tym punkt zakończono.    

Ad. 8. 
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności  w okresie  między
sesjami. 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił informacje z
działalności w okresie między sesjami. 

/Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 10 do protokołu/

Na tym punkt zakończono.  
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Ad.9. 
TRYBUNA OBYWATELSKA.

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś chciałby
zabrać głos. 

Nikt z mieszkańców gminy się nie zgłosił.  

Na tym punkt zakończono. 

Ad.10. 
Czas dla samorządu.

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś chciałby
zabrać głos. 

Pan wójt  powiedział,  że chciałby jeszcze jedną ważną rzecz powiedzieć,  która jest
dosyć  ważna  przynajmniej  dla  pani  Sołtys  z  Ruska,  że  wczoraj  dostaliśmy  odpowiedź  z
Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad dotyczącą budowy ciągu pieszo-rowerowego. Pan wójt
powiedział, że po raz kolejny zawnioskował i tym razem już do Dyrektora w Warszawie o
realizację tego zadania. Pan wójt odczytał przedmiotowe pismo. 

/Pismo GDDKiA znak: DZS.WZR.443.10.2019.1.akw z dnia 21 lutego 2019 roku stanowi załącznik nr 11 do
protokołu/

Pan wójt powiedział, że będzie dobrej myśli i w dalszym ciągu będzie pisał. 

Nikt się więcej nie zgłosił. 
 
Na tym punkt zakończono. 

Ad.11. 
Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ogłoszenia  wyborów  do  samorządów
sołeckich sołectw Gminy Darłowo. Druk Nr 1/2019VI

/projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  w sprawie  ogłoszenia  wyborów  do  samorządów  sołeckich  sołectw

Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Radosław  Głażewski  Wójt  Gminy  Darłowo  przedstawił  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem i autopoprawką. 

Pan wójt powiedział, że autopoprawka dotyczy terminu zebrania w sołectwie Nowy Jarosław.
Wczoraj  pan  Sołtys  zgłosił,  że  w  proponowanym  terminie  jedzie  do  lekarza  i  prosił  o
wyznaczenie  innego  terminu.  My  się  dostosowaliśmy  i  wyznaczyliśmy  nowy  termin.
Uchwała określa terminy zebrań wyborów sołeckich. Będą one od 12 marca do 17 kwietnia
według  harmonogramu,  który  został  załączony  do  projektu  uchwały.  Zebrania  będą  się
odbywały  w  większości  na  świetlicach.  Mieszkańcy  będą  wybierali  sołtysów  -
przedstawicieli,  którzy są na miejscu na wiosce. Pan wójt powiedział,  że nie ukrywa, że z
obecnymi sołtysami bardzo dobrze mu się współpracowało i  chciałby żeby ta współpraca
dalej taka była. Oczywiście organizatorem tych zebrań jest urząd. Wójt powiedział, że będzie
się starał w nich brać udział, ale prosi mieć to na uwadze, że też może mieć w tym czasie
jakieś  spotkanie  i  jeżeli  nie  będzie  mógł  uczestniczyć,  to  będzie  go  zastępował
Przewodniczący lub Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo. Oczywiście są to bardzo
ważne zebrania i nigdy przed nimi nie uciekamy, ale wiemy, że jak co roku mamy jesienią
zebrania,  gdzie  określamy  środki  sołeckie  i  wtedy  najczęściej  są  takie  sprawy  sołectwa
poruszane. Jest harmonogram. Technicznie organizowały będą te zebrania pani Iwona z panią
Kingą. Pan wójt powiedział, że będzie mu bardzo miło, gdy w danych miejscowościach także
radni będą uczestniczyli w tych zebraniach, bo to jednak na ich obszarze działania powinni w
nich uczestniczyć. W Nowym Jarosławiu zebranie odbędzie się w dniu 16 kwietnia 2019 roku
o godzinie 19:00  i tego dotyczy ta autopoprawka.  

Pan Radny  Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie ogłoszenia wyborów do samorządów sołeckich sołectw Gminy Darłowo
stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/

Pani radna  Marzena Drzewucka Przewodnicząca  Komisji  Prawa,  Opieki  Społecznej  i
Zdrowia powiedziała, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia  Komisji  Prawa  w sprawie ogłoszenia  wyborów do samorządów sołeckich  sołectw Gminy Darłowo
stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.
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Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie ogłoszenia wyborów do samorządów
sołeckich sołectw Gminy Darłowo wraz z autopoprawką: 

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw i 
0 głosami wstrzymującymi
podjęła uchwałę  w  sprawie ogłoszenia  wyborów  do  samorządów  sołeckich  sołectw
Gminy Darłowo.

/Uchwała  Nr  VI.40.2019 Rady Gminy Darłowo  w sprawie ogłoszenia  wyborów  do  samorządów  sołeckich

sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/

Na tym punkt zakończono. 

Ad.12. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony drzewa uznanego
za pomnik przyrody w granicach administracyjnych gm. Darłowo. Druk Nr 2/2019VI

/projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  w sprawie zniesienia  formy  ochrony  drzewa  uznanego  za  pomnik

przyrody w granicach administracyjnych gm. Darłowo stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław  Głażewski  Wójt  Gminy  Darłowo  przedstawił  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem. 

Pan  wójt  powiedział,  że  ze  względu  na  to,  ze  drzewo  na  cmentarzu  w  Słowinie  jest
pomnikiem przyrody  (lipa  wąskolistna)  jest  w bardzo  złym stanie,  jest  w części  sucha  i
podczas wiatrów łania się jej gałęzie powodując uszkodzenia płotu, prosimy Wysoką Radę o
zniesienie formy ochrony drzewa uznanego za pomnik przyrody. Tak naprawdę to jest suche
drzewo, którego nie można już poprzez zabiegi pielęgnacyjne uratować. 
 

Pan Radny  Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia  Komisji  Budżetu  w  sprawie zniesienia  formy  ochrony  drzewa  uznanego  za  pomnik  przyrody  w

granicach administracyjnych gm. Darłowo stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/
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Pan radny  Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Budownictwa,
Gospodarki  Komunalnej  i  Infrastruktury  Technicznej  powiedział,  że  opinia komisji
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia  Komisji  Rolnictwa  w  sprawie zniesienia  formy  ochrony  drzewa  uznanego  za  pomnik  przyrody  w

granicach administracyjnych gm. Darłowo stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  uchwałą  w  sprawie zniesienia  formy  ochrony  drzewa
uznanego za pomnik przyrody w granicach administracyjnych gm. Darłowo: 

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw i 
0 głosami wstrzymującymi
podjęła uchwałę  w  sprawie zniesienia  formy  ochrony  drzewa  uznanego  za  pomnik
przyrody w granicach administracyjnych gm. Darłowo.

/Uchwała  Nr  VI.41.2019 Rady  Gminy Darłowo  w sprawie zniesienia  formy  ochrony  drzewa  uznanego  za

pomnik  przyrody  w  granicach  administracyjnych  gm.  Darłowo stanowi  załącznik  nr  19 do  niniejszego
protokołu/

Na tym punkt zakończono. 

Ad.13. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności
przesyłu. Druk Nr 3/2019VI

/projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  służebności  przesyłu
stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 

(pani radna Justyna Osses wyszła z sali obrad)

Pan Radosław  Głażewski  Wójt  Gminy  Darłowo  przedstawił  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem. 

Pan  wójt  powiedział,  że  chodzi  o  rozwinięcie  sieci  energetycznej  na  wniosek  Energii-
Operator  w  związku  z  planowaną  siecią  kablową  energetyczną  położona  w  działkach
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gminnych,  przeważnie  drogowych,  żeby  powstał  prąd  na  kolejnych  działkach  przeważnie
budowalnych. Uchwała dotyczy służebności na działce nr 551 w obrębie Słowino Słowinko. 

Pan Radny  Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr
21 do niniejszego protokołu/

Pan radny  Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Budownictwa,
Gospodarki  Komunalnej  i  Infrastruktury  Technicznej  powiedział,  że  opinia komisji
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik
nr 22 do niniejszego protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  uchwałą  w  sprawie wyrażenia  zgody  na  ustanowienie
służebności przesyłu: 

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw i 
0 głosami wstrzymującymi
podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.

/Uchwała  Nr  VI.42.2019  Rady  Gminy  Darłowo  w  sprawie wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  służebności

przesyłu stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/

Na tym punkt zakończono. 

Ad.14. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności
przesyłu. Druk Nr 4/2019VI
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/projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  w sprawie wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  służebności  przesyłu
stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław  Głażewski  Wójt  Gminy  Darłowo  przedstawił  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem. 

Pan wójt powiedział, że sytuacja jest analogiczna. Chodzi o odpłatne obciążenie służebnością
przesyłu na działkach nr 123/1 i 123/4 w Bobolinie. 

Pan Radny  Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr
25 do niniejszego protokołu/

Pan radny  Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Budownictwa,
Gospodarki  Komunalnej  i  Infrastruktury  Technicznej  powiedział,  że  opinia komisji
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik
nr 26 do niniejszego protokołu/

Pan radny  Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji  Uzdrowiskowej powiedział,  że
opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji  Uzdrowiskowej  w sprawie wyrażenia  zgody na ustanowienie służebności  przesyłu stanowi
załącznik nr 27 do niniejszego protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  uchwałą  w  sprawie wyrażenia  zgody  na  ustanowienie
służebności przesyłu: 

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw i 
0 głosami wstrzymującymi
podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.
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/Uchwała  Nr  VI.43.2019  Rady  Gminy  Darłowo  w  sprawie wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  służebności

przesyłu stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/

Na tym punkt zakończono. 

Ad.15. 
Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. Druk Nr 5/2019VI

/projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  w  sprawie wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  nieruchomości

stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław  Głażewski  Wójt  Gminy  Darłowo  przedstawił  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem. 

Pan wójt powiedział, że. chodzi tu o działkę nr 279 o powierzchni 2,35 ha, która w planie
przestrzennym jest jako działka rolna oznaczona symbolem RO-1. Chodzi o wydzierżawienie
tej działki na okres 5 lat.  

Pan Radny  Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej własność

Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/

Pan radny  Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Budownictwa,
Gospodarki  Komunalnej  i  Infrastruktury  Technicznej  powiedział,  że  opinia komisji
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia  Komisji  Rolnictwa  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  nieruchomości  stanowiącej
własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo: 
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Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw i 
0 głosami wstrzymującymi
podjęła uchwałę  w  sprawie wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  nieruchomości
stanowiącej własność Gminy Darłowo.

/Uchwała Nr VI.44.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości

stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu/

Na tym punkt zakończono. 

Ad.16. 
Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Programu  profilaktyki  zakażeń
wirusem brodawczaka ludzkiego HPV w Gminie Darłowo na lata 2019-2022. 
Druk Nr 6/2019VI

/projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  w  sprawie przyjęcia  Programu  profilaktyki  zakażeń  wirusem

brodawczaka ludzkiego HPV w Gminie Darłowo na lata 2019-2022 stanowi załącznik nr 33 do niniejszego
protokołu/ 

(Pani radna Justyna Osses wróciła na salę obrad)

Pan Radosław  Głażewski  Wójt  Gminy  Darłowo  przedstawił  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem i autopoprawką. 

Pan wójt powiedział, że oczywiście mieliśmy już wcześniej taką uchwałę na okres trzech lat i
ten okres trzyletni nam się skończył. Program jest skierowany do dziewcząt w wieku około 13
lat i dotyczy zaszczepienia przeciwko wirusowi brodawczaka, który powoduje w późniejszym
okresie  raka  szyjki  macicy.  Oczywiście  uchwała  jak  i  cały  program  jest  zaopiniowany
pozytywnie przez Agencję Oceny Technologii  Medycznych. Nie ma tych szczepień dużo.
Cała populacja jaka jest kwalifikowana w naszej gminie wynosi około 40 – 50 dziewcząt z
czego  połowę  udaje  się  zaszczepić.  Oczywiście  jest  to  dobra  wola  mieszkańców.  Wójt
powiedział,  że  każda  profilaktyka,  która  jest  rekomendowana  rzez  nasze  Ministerstwo
Zdrowia  w  jakiś  sposób  zasługuje,  żeby  to  wspierać.  Autopoprawka  dotyczy  oczywiście
zmiany na lepszą szczepionkę z czterowalentnej na dziewięciowalentną, która jest dostępna i
gwarantuje  jeszcze lepsze wyniki.  Oczywiście jest  tabela  gwarantująca środki w budżecie
gdzie mieliśmy ujęte 10 000 zł, ale wiemy, że trzeba zabezpieczyć 20 000 zł mając na celu
zaszczepienie całej populacji tych dziewczynek. 

Pan Radny  Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 
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/Opinia Komisji Budżetu w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego

HPV w Gminie Darłowo na lata 2019-2022 stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu/

Pani radna  Marzena Drzewucka Przewodnicząca  Komisji  Prawa,  Opieki  Społecznej  i
Zdrowia powiedziała, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Prawa w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego

HPV w Gminie Darłowo na lata 2019-2022 stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.
W dyskusji głos zabrali: 

Radny pan Henryk Ignatowicz powiedział, że ma taką uwagę: O ile ktoś się zdecyduje na te
szczepienie,  prosi  go  bardzo  o  zapoznanie  się  w  mediach  na  ten  temat  z  artykułami  i
programami, żeby o ile to jest dobrowolność, żeby ludzie mieli tego świadomość czym grozi
te szczepienie.  

Pan wójt powiedział, że Program szczepienia nastolatek przeciwko infekcji HPV jest szeroka
taką  profilaktyką  i  oczywiście  tu  się  zgadza  że  to  jest  dobrowolne  i  każdy  może  się
dokształcić, przeczytać i postępować zgodnie ze swoim sumieniem, aczkolwiek ten program
jest  rekomendowany  przez  Polskie  Towarzystwo  Ginekologiczne  i  Polskie  Towarzystwo
Profilaktyki Zakażeń HPV a także przez Światową Organizację Zdrowia (WHO). 

Radny  pan  Waldemar  Bonk  zapytał  czy  dużo  dziewczyn  się  zaszczepiło  w  poprzednim
programie? Czy te 20 000 zł plus zmiana tej szczepionki to jest ta autopoprawka? 

Pan wójt odpowiedział,  że oczywiście około 50 % populacji  czyli  około 20-25 dziewczyn
rocznie korzysta z tej szczepionki i ta kwota jest wystarczająca i ona jeszcze zostanie, bo to
liczy się na 100% a jeszcze pozyskujemy z NFZ pieniądze na te szczepienie. Ono jest nieduże
aczkolwiek współfinansowane.

W dyskusji nikt więcej nie zabrał głosu.
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki zakażeń
wirusem  brodawczaka  ludzkiego  HPV  w  Gminie  Darłowo  na  lata  2019-2022  wraz  z
autopoprawką: 

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo 
13 głosami za, przy 
1 głosie przeciw i 
1 głosie wstrzymującym
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podjęła uchwałę  w  sprawie przyjęcia  Programu  profilaktyki  zakażeń  wirusem
brodawczaka ludzkiego HPV w Gminie Darłowo na lata 2019-2022.

/Uchwała Nr VI.45.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki zakażeń wirusem

brodawczaka ludzkiego HPV w Gminie Darłowo na lata 2019-2022 stanowi załącznik  nr 36 do niniejszego
protokołu/

Na tym punkt zakończono. 

Ad.17. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego programu wspierania
edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży w Gminie Darłowo. Druk Nr 7/2019VI

/projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  w  sprawie przyjęcia  Lokalnego  programu  wspierania  edukacji

uzdolnionych dzieci i młodzieży w Gminie Darłowo stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław  Głażewski  Wójt  Gminy  Darłowo  przedstawił  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem i autopoprawką. 

Pan wójt powiedział, że wywołała się pozytywna dyskusja na ten temat. W związku z tym, że
mamy program wspierania  dzieci  uzdolnionych,  w którym daje bardzo wysokie stypendia
uzdolnionym dzieciom.  Spotykamy się  wielokrotnie  nie  tylko  podczas  tych  stypendiów i
podczas rozmów z dyrektorami, że powinniśmy podnieść te progi, bo niestety zaczynaliśmy
od średniej 4,2 a proponujemy teraz od średniej 4,5. Uważamy, że to dzieci uzdolnione. Ze
średnią 4,2 dziecko nie jest wybitnie uzdolnione, które należy nagradzać, zwłaszcza, że to nie
są małe nagrody. Nagradzanie zaczyna się od średniej 4,5. Autopoprawka będzie dotyczyła
wykreślenia § 8 pkt. 3 dotycząca organizacji konkursów powiatowych. 

Pan Radny  Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie przyjęcia Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i

młodzieży w Gminie Darłowo stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu/

Pani radna  Justyna  Osses Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Sportu
powiedziała,  że  opinia komisji  dotycząca  projektu  uchwały  jest  pozytywna  z
autopoprawką. 
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/Opinia Komisji Oświaty w sprawie przyjęcia Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i

młodzieży w Gminie Darłowo stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  uchwałą  w  sprawie przyjęcia  Lokalnego  programu
wspierania  edukacji  uzdolnionych  dzieci  i  młodzieży  w  Gminie  Darłowo  wraz  z
autopoprawką: 

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw i 
0 głosami wstrzymującymi
podjęła uchwałę  w  sprawie przyjęcia  Lokalnego  programu  wspierania  edukacji
uzdolnionych dzieci i młodzieży w Gminie Darłowo.

/Uchwała Nr VI.46.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyjęcia Lokalnego programu wspierania edukacji

uzdolnionych dzieci i młodzieży w Gminie Darłowo stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu/

Na tym punkt zakończono. 

Ad.18. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stawek opłat za gospodarowanie odpadami
komunalnymi na nieruchomościach zamieszkałych. Druk Nr 8/2019VI

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie stawek opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na

nieruchomościach zamieszkałych stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław  Głażewski  Wójt  Gminy  Darłowo  przedstawił  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem. 

Pan wójt powiedział, że jedna z bardzo niepopularnych kwestii zawsze wzbudzających wiele
dyskusji  dotyczy ceny za  odpady komunalne.  W związku z tym,  że  cena  za śmieci  przy
odbiorze, jak gmina zbiera śmieci i sprzedaje je jakby na bramie we wskazanych wysypiskach
śmieci znacząco wzrosła i to wzrosła do poziomu w roku 2017 z 279 zł za tonę do 334 zł w
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tym roku za tonę i mając deficyt 185 035 zł i planowany w tym roku 350 000 zł, proponujemy
tu zwiększenie stawki za jeden metr sześcienny zużytej wody od której jest naliczana u nas
stawka za śmieci z 3,50 zł na 4,00 zł za śmieci segregowane i z 5,50 zł na 6,50 zł za śmieci
niesegregowane. Staramy nie robić tych podwyżek na wyrost. Staramy się realnie je określić.
Mamy nadzieję,  że się zmieścimy w tych kwotach bo gospodarka śmieciowa powinna się
zmieścić  w  tych  zbieranych  środkach.  Niestety  ten  deficyt  jest  sygnałem  do  tego,  że  w
przyszłym roku powinniśmy mieć większą tę opłatę, a ten deficyt nie powinno się pokrywać z
bieżących środków budżetu. 
  

Pan Radny  Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia  Komisji  Budżetu  w  sprawie stawek  opłat  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  na

nieruchomościach zamieszkałych stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu/

Pan radny  Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Budownictwa,
Gospodarki  Komunalnej  i  Infrastruktury  Technicznej  powiedział,  że  opinia komisji
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia  Komisji  Rolnictwa  w  sprawie stawek  opłat  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  na

nieruchomościach zamieszkałych stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu/

Pan radny  Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji  Uzdrowiskowej powiedział,  że
opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia  Komisji  Uzdrowiskowej  w  sprawie stawek  opłat  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  na

nieruchomościach zamieszkałych stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  uchwałą  w  sprawie stawek  opłat  za  gospodarowanie
odpadami komunalnymi na nieruchomościach zamieszkałych: 

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw i 
0 głosami wstrzymującymi
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podjęła uchwałę w sprawie stawek opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na
nieruchomościach zamieszkałych.

/Uchwała  Nr  VI.47.2019  Rady  Gminy  Darłowo  w  sprawie stawek  opłat  za  gospodarowanie  odpadami

komunalnymi na nieruchomościach zamieszkałych stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu/

Na tym punkt zakończono. 

Pan wójt wspomniał, że nie będzie to wymagało składania ponownych deklaracji. Mieszkańcy
dostaną informację o kolejnych miesiącach w jakiej kwocie powinna być uiszczana ta opłata
za zadeklarowane wcześniej odpady. 

Ad.19. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr
II.12.2014  z  dnia  19  grudnia  2014  r.  w  zakresie  ustalenia  nowych  stawek  opłat  za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  na  terenie  nieruchomości,  które  w  części
stanowią nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, a w części nieruchomości,
na  których  nie  zamieszkują  mieszkańcy,  a  powstają  odpady  komunalne.  Druk  Nr
9/2019VI

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr II.12.2014 z dnia
19 grudnia 2014 r. w zakresie ustalenia nowych stawek opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na
terenie nieruchomości, które w części stanowią nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, a w części

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne stanowi załącznik nr 46
do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław  Głażewski  Wójt  Gminy  Darłowo  przedstawił  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem. 

Pan wójt powiedział, że sytuacja analogiczna z tym, że dotyczy nieruchomości mieszanych.
Stawka za odpady segregowane wynosić będzie 4,00 zł a za niesegregowane 6,50 zł. Czyli
analogicznie one wzrosną w przypadku śmieci segregowanych o 15 % a niesegregowanych
18 %. W sumie o tyle wzrosła nam ta cena na wysypisku śmieci.

Pan Radny  Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 
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/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr II.12.2014 z dnia 19 grudnia 2014
r.  w  zakresie  ustalenia  nowych  stawek  opłat  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  na  terenie
nieruchomości,  które  w  części  stanowią  nieruchomości,  na  których  zamieszkują  mieszkańcy,  a  w  części

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne stanowi załącznik nr 47
do niniejszego protokołu/

Pan radny  Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Budownictwa,
Gospodarki  Komunalnej  i  Infrastruktury  Technicznej  powiedział,  że  opinia komisji
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr II.12.2014 z dnia 19 grudnia
2014  r.  w  zakresie  ustalenia  nowych  stawek  opłat  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  na  terenie
nieruchomości,  które  w  części  stanowią  nieruchomości,  na  których  zamieszkują  mieszkańcy,  a  w  części

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne stanowi załącznik nr 48
do niniejszego protokołu/

Pan radny  Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji  Uzdrowiskowej powiedział,  że
opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji  Uzdrowiskowej  w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr II.12.2014 z dnia 19
grudnia 2014 r. w zakresie ustalenia nowych stawek opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie
nieruchomości,  które  w  części  stanowią  nieruchomości,  na  których  zamieszkują  mieszkańcy,  a  w  części

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne stanowi załącznik nr 49
do niniejszego protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo
nr  II.12.2014  z  dnia  19  grudnia  2014  r.  w  zakresie  ustalenia  nowych  stawek  opłat  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie nieruchomości, które w części stanowią
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, a w części nieruchomości, na których nie
zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne: 

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw i 
0 głosami wstrzymującymi
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr II.12.2014 z dnia
19  grudnia  2014  r.  w  zakresie  ustalenia  nowych  stawek  opłat  za  gospodarowanie
odpadami  komunalnymi  na  terenie  nieruchomości,  które  w  części  stanowią
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nieruchomości,  na  których  zamieszkują  mieszkańcy,  a  w  części  nieruchomości,  na
których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne.

/Uchwała Nr VI.48.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr II.12.2014
z dnia 19 grudnia 2014 r. w zakresie ustalenia nowych stawek opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi
na terenie nieruchomości,  które w części  stanowią nieruchomości,  na których zamieszkują mieszkańcy,  a w

części nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne stanowi załącznik
nr 50 do niniejszego protokołu/

Na tym punkt zakończono. 

Ad.20. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr
XIX.156.2016 z dnia 19 lutego 2016 r.  w zakresie  ustalenia  nowych stawek opłat  za
pojemniki  o  określonej  pojemności  dla  nieruchomości,  na  których  nie  zamieszkują
mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. Druk Nr 10/2019VI

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr XIX.156.2016 z
dnia 19 lutego 2016 r.  w zakresie ustalenia nowych stawek opłat za pojemniki o określonej pojemności dla

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne stanowi załącznik nr 51
do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław  Głażewski  Wójt  Gminy  Darłowo  przedstawił  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem. 

Pan wójt powiedział, że tak jak mieliśmy od mieszkańców w nieruchomości zmieszanych od
metra sześciennego wody tak tu przechodzimy do przedsiębiorców, gdzie mamy śmieci na
pojemniki,  które wcześniej  już były uchwalone uchwałą i  wzrost ceny jest analogiczny w
stosunku do śmieci segregowanych o 15 % a w stosunku do śmieci niesegregowanych o 18
%. 

Pan Radny  Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr XIX.156.2016 z dnia 19 lutego
2016 r. w zakresie ustalenia nowych stawek opłat za pojemniki o określonej pojemności dla nieruchomości, na

których nie zamieszkują mieszkańcy,  a powstają odpady komunalne stanowi załącznik nr 52 do niniejszego
protokołu/

Pan radny  Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Budownictwa,
Gospodarki  Komunalnej  i  Infrastruktury  Technicznej  powiedział,  że  opinia komisji
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 
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/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr XIX.156.2016 z dnia 19 lutego
2016 r. w zakresie ustalenia nowych stawek opłat za pojemniki o określonej pojemności dla nieruchomości, na

których nie zamieszkują mieszkańcy,  a powstają odpady komunalne stanowi załącznik nr 53 do niniejszego
protokołu/

Pan radny  Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji  Uzdrowiskowej powiedział,  że
opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr XIX.156.2016 z dnia 19
lutego  2016  r.  w  zakresie  ustalenia  nowych  stawek  opłat  za  pojemniki  o  określonej  pojemności  dla

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne stanowi załącznik nr 54
do niniejszego protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo
nr  XIX.156.2016 z  dnia  19  lutego  2016 r.  w zakresie  ustalenia  nowych stawek  opłat  za
pojemniki  o  określonej  pojemności  dla  nieruchomości,  na  których  nie  zamieszkują
mieszkańcy, a powstają odpady komunalne: 

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw i 
0 głosami wstrzymującymi
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo nr XIX.156.2016 z
dnia  19  lutego  2016  r.  w  zakresie  ustalenia  nowych  stawek  opłat  za  pojemniki  o
określonej  pojemności  dla nieruchomości,  na których nie zamieszkują mieszkańcy,  a
powstają odpady komunalne.

/Uchwała  Nr  VI.49.2019  Rady  Gminy  Darłowo  w  sprawie  zmiany  uchwały  Rady  Gminy  Darłowo  nr
XIX.156.2016 z dnia 19 lutego 2016 r. w zakresie ustalenia nowych stawek opłat za pojemniki o określonej

pojemności dla nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne  stanowi
załącznik nr 55 do niniejszego protokołu/

Na tym punkt zakończono. 

Ad.21. 
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Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie wyznaczenia  inkasenta  opłaty  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wynagrodzenia za inkaso. 
Druk Nr 12/2019VI

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyznaczenia inkasenta opłaty za gospodarowanie odpadami

komunalnymi oraz wynagrodzenia za inkaso stanowi załącznik nr 56 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław  Głażewski  Wójt  Gminy  Darłowo  przedstawił  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem. 

Pan  wójt  powiedział,  że  nie  mieliśmy  uregulowanych  prawnie  jakby  zleceń  zleconych
pracownikom GZUP odnośnie zbierania opłat za śmieci chociaż to robią zwłaszcza od osób
starszych,  które  nie  korzystają  z  przelewów  internetowych  i  opłacają  sami  i  bardzo  im
wygodnie  jest  jak  inkasent  przychodzi.  Takie  inkaso  tutaj  określamy  a  jednocześnie  w
załączniku do uchwały jest wykaz inkasentów, którzy będą mieli upoważnienia, których nie
mieli wcześniej unormowanych. Naprawiamy ten błąd. Będzie podpisane z GZUP określone
porozumienie dotyczące poboru tych opłat w ramach godzin pracy pracowników. 

Pan Radny  Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyznaczenia inkasenta opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi

oraz wynagrodzenia za inkaso stanowi załącznik nr 57 do niniejszego protokołu/

Pan radny  Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Budownictwa,
Gospodarki  Komunalnej  i  Infrastruktury  Technicznej  powiedział,  że  opinia komisji
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyznaczenia inkasenta opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi

oraz wynagrodzenia za inkaso stanowi załącznik nr 58 do niniejszego protokołu/

Pan radny  Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji  Uzdrowiskowej powiedział,  że
opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia  Komisji  Uzdrowiskowej  w  sprawie wyznaczenia  inkasenta  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami

komunalnymi oraz wynagrodzenia za inkaso stanowi załącznik nr 59 do niniejszego protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.
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Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ci inkasenci będą
pobierali tylko za odpady komunalne czy tez za wodę będą pobierali opłaty? 

Pan wójt  odpowiedział,  że   oni  za wszystko pobierają  ale  przy okazji  pobierają  także za
odpady  i  to  czynią  obecnie  tylko  nie  działali  na  określonych  upoważnieniach  wójta.  To
działało już parę lat. 
W dyskusji nikt więcej nie zabrał głosu.
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  uchwałą  w  sprawie wyznaczenia  inkasenta  opłaty  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wynagrodzenia za inkaso: 

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw i 
0 głosami wstrzymującymi
podjęła uchwałę w sprawie wyznaczenia inkasenta opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi oraz wynagrodzenia za inkaso.

/Uchwała Nr VI.50.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyznaczenia inkasenta opłaty za gospodarowanie

odpadami komunalnymi oraz wynagrodzenia za inkaso stanowi załącznik nr 60 do niniejszego protokołu/

Na tym punkt zakończono. 

Ad.22. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności
przesyłu. Druk Nr 13/2019VI

/projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  w sprawie wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  służebności  przesyłu
stanowi załącznik nr 61 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław  Głażewski  Wójt  Gminy  Darłowo  przedstawił  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem. 

Pan wójt powiedział, że analogicznie jak wcześniejsze uchwały o ustanowieniu służebności
przesyłu  także  sieć  energetyczna  na  wniosek  Energii  Operator  w  związku  z  planowaną
budową i  projektowaniem urządzeń  elektroenergetycznych  dotyczy  działek  nr:  311 obręb
Jeżyce, 228 i 215 obręb Sulimice, 193/7 obręb Gleźnowo, 39/87, 280/2, 280 obręb Kopań. Są
to działki drogowe należące do Gminy Darłowo. 
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Pan Radny  Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr
62 do niniejszego protokołu/

Pan radny  Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Budownictwa,
Gospodarki  Komunalnej  i  Infrastruktury  Technicznej  powiedział,  że  opinia komisji
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik
nr 63 do niniejszego protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  uchwałą  w  sprawie wyrażenia  zgody  na  ustanowienie
służebności przesyłu: 

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw i 
0 głosami wstrzymującymi
podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.

/Uchwała Nr VI.51.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie stanowi załącznik nr 64 do niniejszego protokołu/

Na tym punkt zakończono. 

Ad.23. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności
przesyłu. Druk Nr 14/2019VI

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie stanowi załącznik nr 65 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław  Głażewski  Wójt  Gminy  Darłowo  przedstawił  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem. 
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Pan wójt  powiedział,  że  to jest  ustanowienie  służebności  gruntowej  wraz ze służebnością
przesyłu.  Dotyczy  ona  działki  nr  240  obręb  Domasławice.  Tu  państwo,  których  działka
przynależy  do  naszej  działki  i  nie  koliduje  z  funkcjonowaniem  cmentarza,  oni  nie  mają
wjazdu na  tę  działkę.  Było to  oczywiście  konsultowane na komisji.  W żaden sposób nie
koliduje  to  z  funkcjonowaniem cmentarza  a  ułatwi  to  tym państwu budowę i  zasiedlenie
działki bezpośredniej. 

Pan Radny  Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr
66 do niniejszego protokołu/

Pan radny  Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Budownictwa,
Gospodarki  Komunalnej  i  Infrastruktury  Technicznej  powiedział,  że  opinia komisji
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik
nr 67 do niniejszego protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  uchwałą  w  sprawie wyrażenia  zgody  na  ustanowienie
służebności przesyłu: 

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw i 
0 głosami wstrzymującymi
podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.

/Uchwała  Nr  VI.52.2019  Rady  Gminy  Darłowo  w  sprawie wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  służebności

przesyłu stanowi załącznik nr 68 do niniejszego protokołu/

Na tym punkt zakończono. 

Ad.24. 
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny aktualności studium uwarunkowań i
kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  oraz  miejscowych  planów
zagospodarowania przestrzennego gminy Darłowo. Druk Nr 15/2019VI

/projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  w  sprawie oceny  aktualności  studium  uwarunkowań  i  kierunków

zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy Darłowo
stanowi załącznik nr 69 do niniejszego protokołu/ 

/Analiza  zmian  w  zagospodarowaniu  przestrzennym  Gminy  Darłowo  oraz  ocena  aktualności  studium
uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  oraz  miejscowych  planów  zagospodarowania

przestrzennego obowiązujących w granicach Gminy Darłowo (2014 r. – 2018 r. ) w sprawie stanowi załącznik
nr 70 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław  Głażewski  Wójt  Gminy  Darłowo  przedstawił  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem. 

Pan wójt powiedział, że taki dokument wynika z ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu
przestrzennym,  gdzie  wójt  przekazuje  radzie  taką  analizę  dotyczącą  studium i  planów na
terenie gminy. Taka analiza została sporządzona. Podsumowuje ona ile planów mamy, jak
stare studium, które wymaga zmiany i oraz jakie przeszkody napotkaliśmy przy zmianie tego
studium, czyli ustawę rewitalizacyjną i ustawę o elektrowniach wiatrowych, których część w
dalszym blokuje nam zmianę przeznaczenia.  Obecnie wykonujemy szereg małych planów,
które  obecnie  nawet  są  już  wykładane.  Tam,  gdzie  stare  studium  dopuszczało  zmianę
przeznaczenia  na  budowlaną  i  wkrótce  będą  po  uzgodnieniach  kolejne  małe  plany  także
wykładane, żeby uratować także te tereny, gdzie ustawa dała nam okres trzyletni i ten okres
został wydłużony do sześciu lat. W sumie do zmiany tych terenów, tam, gdzie przewiduje
stare studium. Niestety po konsultacji  już dawno po ustawie wiatrakowej po konsultacji  z
Urzędem Wojewódzkim nie było możliwe wszczęcie całej procedury, czyli od studium do
planu.  Nowe studium musiałoby  być  na  nowych przepisach,  które  w znaczny  sposób by
ograniczały inwestycje te budowlane mieszkaniowe. 

Pan Radny  Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania

przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy Darłowo stanowi załącznik
nr 71 do niniejszego protokołu/

Pan radny  Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Budownictwa,
Gospodarki  Komunalnej  i  Infrastruktury  Technicznej  powiedział,  że  opinia komisji
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania
przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy Darłowo stanowi załącznik
nr 72 do niniejszego protokołu/
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Pan radny  Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji  Uzdrowiskowej powiedział,  że
opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia  Komisji  Uzdrowiskowej  w  sprawie oceny  aktualności  studium  uwarunkowań  i  kierunków

zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy Darłowo
stanowi załącznik nr 73 do niniejszego protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.
W dyskusji głos zabrali:

Pan radny Waldemar Bonk powiedział do pana wójta, że jego pytanie dotyczyło by tego, że
ustawa  stwierdza  potrzebę  aktualizacji  i  ujednolicenia  studium.  W związku  z  tym kiedy
przystępowalibyśmy do tych prac dotyczących studium no i później  planów miejscowych.
Wiemy,  że  już  kilka  ładnych  lat  temu  wpłynęło  bardzo  dużo  wniosków  mieszkańców
poszczególnych  miejscowości  o  zmiany  w  planie  i  możliwości  rozwoju  inwestycyjnego
budowy a z tym niestety stoimy w miejscu. 

Pan wójt  odpowiedział,  że  mieliśmy interpretacje  urzędu wojewódzkiego,  że nie  możemy
jednocześnie  prowadzić  działań  planistycznych  i  jednocześnie  opracowywać studium.  Nie
mogą  być  takie  procedury,  które  kiedyś  były  normalne,  że  się  robiło  i  studium  i  plany
jednocześnie z tym, że się zatwierdzało jedno na jednej sesji a drugie na drugiej. Musi być
jedna procedura  skończona żeby można było zacząć  kolejną.  Taką mieliśmy interpretację
urzędu  wojewódzkiego.  Aczkolwiek  wiemy,  że  w  międzyczasie  weszły  te  ustawy  o
elektrowniach wiatrowych, które w bardzo dużym procencie te wnioski,  które były nawet
złożone do tego studium – zablokowały. Te małe plany, które robimy, między innymi są też
po to, żeby te wnioski, które nie były ujęte w starym studium, które nie były skonsumowane,
które możemy jeszcze uratować i między innymi dotyczyły tych wniosków już złożonych do
studium.  po  prostu  je  ratujemy.  Musimy  dokończyć  procedurę  planistyczna  tych  uchwał,
które są podejmowane o planach po to, żeby później do studium po prostu przystąpić. 

Radny  pan  Waldemar  Bonk  powiedział,  że  rozumie,  że  za  chwilę  gdzieś  tam  będziemy
procedować następne uchwały dotyczące podjęcia takich działań zmian w planie na podstawie
starego studium. Ten okres rozumie się może przeciągnąć do około dwóch lat.  Z praktyk
mniej więcej widzi, że prace nad studium będzie można podjąć gdzieś dopiero w połowie
kadencji. 

Pan wójt powiedział, że myśli, że może z tych pracy wynikać właśnie taki scenariusz. Między
innymi  będziemy  podejmować  na  Porzecze,  nie  tylko  dlatego,  że  robimy  plany  na
Uzdrowisko,  żeby  w  końcu  mieć  całą  związaną  z  uzdrowiskiem  skończoną,  ale  między
innymi  podejmujemy  plany  na  Porzecze,  żeby  uratować  jeszcze  tereny,  które  w  starym
studium  są  budowlane.  Nowe  studium  jak  byśmy  chcieli  najpierw  robić  te  studium  i
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przekształcić te tereny na budowlane to nie byłoby takiej możliwości. Także tu w tym planie
mogą  być  jeszcze  tereny  budowlane,  które  jeżeli  byśmy  teraz  przystąpili  do  studium  i
uchwalili studium i później przystąpili do tego planu to ni byłoby takiej możliwości. 

Radny  pan  Waldemar  Bonk  powiedział,  że  rozumie,  że  te  uchwały,  które  dzisiaj  są
przedmiotem obrad zamykają zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego gminy czy
jeszcze  wyszukiwane  są  elementy  miejscowości,  gdzie  można  zmienić.  Czy  to  już  jest
koniec? 

Pan wójt  odpowiedział,  że  to  już  są  ostatnie,  bo już  większość  jest  procedowanych tych
planów. Tu jest  uzdrowisko. Tylko tutaj  rozmawialiśmy z firmą,  żeby późnej  studium na
uzdrowisko  po  prostu  wykreślić  bo  nie  musimy  studium  na  teren  całej  gminy  robić.
Wykreślić, żeby też jednocześnie prowadzić i na uzdrowisko procedurę i na pozostałą część
gminy na studium. Także tu musimy dokończyć te małe plany. Tu wstrzeliwujemy się jeszcze
w Porzecze i ratujemy jeszcze te małe tereny, które możemy teoretycznie budowlane zrobić
według  starego  studium,  ale  nie  będziemy  musieli  czekać  aż  skończymy  studium,  plan,
dokumentacje  planistyczne.  Pan  wójt  powiedział,  że  tu  jeszcze  porozmawia  i  oceni  z
planistami  na  przykład  do  strefy  B  i  strefy  C  określenia  w  uzdrowisku,  bo  my  jeżeli
przystąpimy  do  opracowania  studium,  jeżeli  przystąpimy  od  początku  to  wykreślimy
uzdrowisko  i  będziemy  robić  dla  pozostałych  terenów,  bo  jest  taka  możliwość  i  to
wykorzystujemy,  żeby  jak  najszybciej  uratować  w  większości  te  tereny.  I  tak  musimy
poczekać  do  koca  tych  procedur  planistycznych,  ale  jednocześnie  nie  blokować  sobie
dalszych prac planistycznych bo urząd wojewódzki dał na m prosta i jasną wytyczną, że nie
mogą być jednocześnie prace nad studium i prace nad planami. 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że dlatego musimy
zakończyć procedurę w tych piętnastu małych i dopiero możemy otworzyć tamte studium,
które zostało zawieszone – pokrótce. 

W dyskusji nikt więcej nie zabrał głosu.
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie oceny aktualności studium uwarunkowań
i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania
przestrzennego gminy Darłowo: 

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw i 
0 głosami wstrzymującymi
podjęła uchwałę  w  sprawie oceny  aktualności  studium  uwarunkowań  i  kierunków
zagospodarowania  przestrzennego  oraz  miejscowych  planów  zagospodarowania
przestrzennego gminy Darłowo.
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/Uchwała Nr VI.53.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków

zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy Darłowo
stanowi załącznik nr 74 do niniejszego protokołu/

Na tym punkt zakończono. 

Ad.25. 
Rozpatrzenie  projektu  uchwały  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego Żukowo Morskie w Gminie Darłowo. 
Druk Nr 16/2019VI

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego Żukowo Morskie w Gminie Darłowo stanowi załącznik nr 75 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław  Głażewski  Wójt  Gminy  Darłowo  przedstawił  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem. 

Pan wójt powiedział,  że taka uchwała już kiedyś bardzo dawno była, aczkolwiek planiści,
którzy wtedy ten plan na uzdrowisko mieli  cały czas kontynuować, bo to wynika także z
ustawy uzdrowiskowej, że to powinno być sporządzone. Mamy na strefę A. Chcielibyśmy
miedzy  innymi  na  Żukowo  Morskie  i  na  Porzecze  te  plany  zrobić.  Między  innymi  na
Porzecze, żeby w miarę te tereny mieszkalne ale i także te kopaliny dokładnie zakreślić. Więc
przystępujemy do tych planów. Później w późniejszym etapie – bo to będzie też uzależnione
od środków finansowych – będziemy kontynuować też pozostałe części uzdrowiska. 

Pan Radny  Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Budżetu o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

Żukowo Morskie w Gminie Darłowo stanowi załącznik nr 76 do niniejszego protokołu/

Pan radny  Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Budownictwa,
Gospodarki  Komunalnej  i  Infrastruktury  Technicznej  powiedział,  że  opinia komisji
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia  Komisji  Rolnictwa  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego Żukowo Morskie w Gminie Darłowo stanowi załącznik nr 77 do niniejszego protokołu/

Pan radny  Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji  Uzdrowiskowej powiedział,  że
opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 
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/Opinia  Komisji  Uzdrowiskowej  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego Żukowo Morskie w Gminie Darłowo stanowi załącznik nr 78 do niniejszego protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego Żukowo Morskie w Gminie Darłowo: 

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw i 
0 głosami wstrzymującymi
podjęła uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego Żukowo Morskie w Gminie Darłowo.

/Uchwała  Nr  VI.54.2019  Rady  Gminy  Darłowo  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego Żukowo Morskie w Gminie Darłowo stanowi załącznik nr 79 do niniejszego
protokołu/

Na tym punkt zakończono. 

Ad.26. 
Rozpatrzenie  projektu  uchwały  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego Porzecze w Gminie Darłowo. Druk Nr 17/2019VI

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego Porzecze w Gminie Darłowo stanowi załącznik nr 80 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław  Głażewski  Wójt  Gminy  Darłowo  przedstawił  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem. 

Pan wójt powiedział, że tak jak wcześniej mówił, robimy kontynuację planu. To jest bardzo
ważna ta uchwała na Porzecze,  bo to dotyczy tych trzech lat,  które zostały zmienione na
sześć, żeby tutaj jeszcze według starego studium skonsumować właśnie te tereny, które w
poprzednich planach nie były skonsumowane na cele budowlane i które pozwolą się budować
w odległości mniejszej niż dziesięciokrotność turbiny wiatrowej. 
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Pan Radny  Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Budżetu o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

Porzecze w Gminie Darłowo stanowi załącznik nr 81 do niniejszego protokołu/

Pan radny  Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Budownictwa,
Gospodarki  Komunalnej  i  Infrastruktury  Technicznej  powiedział,  że  opinia komisji
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia  Komisji  Rolnictwa  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego Porzecze w Gminie Darłowo stanowi załącznik nr 82 do niniejszego protokołu/

Pan radny  Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji  Uzdrowiskowej powiedział,  że
opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia  Komisji  Uzdrowiskowej  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego Porzecze w Gminie Darłowo stanowi załącznik nr 83 do niniejszego protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.
Radny pan Bogdan Herbeć w sprawie pkt 4 regulaminu. 
W dyskusji nikt więcej nie zabrał głosu.
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego Porzecze w Gminie Darłowo: 

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw i 
0 głosami wstrzymującymi
podjęła uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego Porzecze w Gminie Darłowo.

/Uchwała  Nr  VI.55.2019  Rady  Gminy  Darłowo  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania  przestrzennego  Porzecze  w  Gminie  Darłowo stanowi  załącznik  nr  84 do  niniejszego
protokołu/

Na tym punkt zakończono. 
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Ad.27. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia „Regulaminu korzystania z
przystani kajakowej w miejscowości Bukowo Morskie”. Druk Nr 18/2019VI

/projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  w  sprawie wprowadzenia  „Regulaminu  korzystania  z  przystani

kajakowej w miejscowości Bukowo Morskie” stanowi załącznik nr 85 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław  Głażewski  Wójt  Gminy  Darłowo  przedstawił  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem. 

Pan  wójt  powiedział,  że  wprowadzamy  Regulamin  korzystania  z  przystani  kajakowej  w
miejscowości  Bukowo  Morskie.  Na  każdym  takim  terenie  użyteczności  publicznej  taki
regulamin  powinien  być  i  taki  został  przedstawiony,  który  jest  załącznikiem  do
przedmiotowej uchwały.  Tutaj jakby pieczę nad ta przystanią w Bukowie Morskim będzie
administratorem Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach.

Pan Radny  Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia  Komisji  Budżetu  w  sprawie wprowadzenia  „Regulaminu  korzystania  z  przystani  kajakowej  w

miejscowości Bukowo Morskie” stanowi załącznik nr 86 do niniejszego protokołu/

Pan radny  Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Budownictwa,
Gospodarki  Komunalnej  i  Infrastruktury  Technicznej  powiedział,  że  opinia komisji
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wprowadzenia „Regulaminu korzystania z przystani kajakowej w
miejscowości Bukowo Morskie” stanowi załącznik nr 87 do niniejszego protokołu/

Pan radny  Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji  Uzdrowiskowej powiedział,  że
opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie wprowadzenia „Regulaminu korzystania z przystani kajakowej w

miejscowości Bukowo Morskie” stanowi załącznik nr 88 do niniejszego protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.
Radny pan Bogdan Herbeć zadał pytanie do punktu czwartego „Osoby do 15 roku życia mogą
przebywać na obiekcie jedynie pod opieką dorosłych i na ich odpowiedzialność”. Pan radny
powiedział, że mu się wydaje, że to jest za niska granica wieku. Czy nie powinno być 18 lat?
Czy nie będzie to dla nas problem w przyszłości? 
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Pan wójt  odpowiedział,  że  myśli,  że  ta  granica  jest  zwyczajowa i  nie  wynika  z  żadnych
przepisów prawa. Taki osiemnastolatek jak miałby przychodzić na przystań czasami z mamą
albo z tatą no to mógłby się trochę wstydzić. Tak zwyczajowo, gdy kończy podstawówkę i
ma te piętnaście lat i do tego czasu. 

Radny pan Bogdan Herbeć powiedział, że zadał takie pytanie w kontekście co się stanie jeśli
takie szesnastolatek mimo wszystko ulegnie wypadkowi. to jest taka forma. Jeżeli są inne
przepisy w tym zakresie no to rozumie. 

Pan wójt odpowiedział,  że jeżeli  nastolatek ulegnie wypadkowi na tej przystani no to bez
względu na wiek będzie mógł skorzystać z ubezpieczenia. Tu nie ma żadnego powiazania. 

Pan Przewodniczący rady powiedział,  że między innymi dlatego wprowadzamy regulamin
określający na jakich zasadach można korzystać z przystani. 

Pan Wójt  powiedział,  że  to  dotyczy jakby zniszczeń  bardziej  niż  zdrowia  tych  osób.  Do
piętnastego roku życia, gdy uczęszczają jeszcze do tej podstawówki to tu rodziców Urząd
obciąża  za  zniszczenia  czy  szkody  spowodowane,  bo  szesnastolatek  jest  już  bardziej
odpowiedzialny.  

W dyskusji nikt więcej nie zabrał głosu.
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wprowadzenia „Regulaminu korzystania
z przystani kajakowej w miejscowości Bukowo Morskie”: 

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw i 
0 głosami wstrzymującymi
podjęła uchwałę  w  sprawie wprowadzenia  „Regulaminu  korzystania  z  przystani
kajakowej w miejscowości Bukowo Morskie”.

/Uchwała Nr VI.56.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie wprowadzenia „Regulaminu korzystania z przystani

kajakowej w miejscowości Bukowo Morskie” stanowi załącznik nr 89 do niniejszego protokołu/

Na tym punkt zakończono. 

Ad.28. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019
rok. Druk Nr 19/2019VI

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rok stanowi
załącznik nr 90 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Radosław  Głażewski  Wójt  Gminy  Darłowo  przedstawił  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem. 

Pan wójt powiedział, że uchwała jest prawidłowa, tylko troszeczkę zmieni się uzasadnienie.
Dokonujemy zmiany w załączniku nr 3  do uchwały budżetowej  i  po stronie przychodów
zwiększamy kwotę wolnych środków w wysokości 1 525 590,00 zł z przeznaczeniem na: 
1. Budowę mostu na rzece Grabowej w m. Porzecze 40 000,00 zł (WPF); Wykonujemy tu

dokumentację  bo most  jest  w bardzo złym stanie  i  te  dokumentację  będziemy chcieli
wykorzystać i jeżeli będą środki z tego Funduszu Drogowego na mosty to będziemy się o
takie  środki starać.  Jednocześnie zabezpieczyliśmy ten most  w taki  sposób, że jest  do
bezpiecznego użytku ale o tym moście trzeba myśleć i go w najbliższym czasie naprawić. 

2. Wykonanie projektu budowy dogi publicznej i drogi gminnej położonej na działce 118 w
Kowalewicach (sołectwo dało 27 156,00 zł) my dokładamy 30 000,00 zł  i  taki projekt
zostanie wykonany;

3. remonty dróg gminnych 350 000,00 zł na zadaniach mamy już część płyt wykupionych a
teraz trzeba je układać;

4. Zakup i montaż przystanku w Dobiesławiu 5 000,00 zł. Tam został wykonany plac, co
były  radny Łukasz  Robak  i  pani  Sołtys  jeszcze  ustalali  i  ten  przystanek  będzie  teraz
zakupiony;

5. Zagospodarowanie Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach 24 600,00 zł. Mieliśmy to w
poprzednim budżecie  zarezerwowane i  nie  zostało to wykorzystane aczkolwiek pewne
rzeczy tam trzeba jeszcze zrobić a nie zostało to ujęte w środkach niewygasających a w
części już są wykonane przez wykonawcę;

6. Wykonanie  projektu  budowy ul.  Dąbkowickiej  w  Dąbkach  38 000,00  zł.  Ten  projekt
został  wykonany dwa lata  temu,  gdy ubiegaliśmy  się  ośrodki  z  RPO ale  niestety  raz
wygraliśmy sprawę, raz przegraliśmy i w konsekwencji projekt nie został zrealizowany.
Był  to  projekt  promenady.  Licząc  na  środki  z  tego  funduszu  chcemy  być  gotowi  i
podjęliśmy  działania  żeby  go  przeprojektować.  Chcieliśmy  zrobić  drogę  pod  nazwą
„Promenada”,  ale  zaprojektujemy  ją  teraz  zgodnie  z  wytycznymi  ustawy  o  drogach
publicznych żeby ją złożyć do tego funduszu;

7. Wykonanie projektu budowy ul. Słonecznej w Wiciu 7 500,00 zł,  to jest naprawa tych
niedociągnięć wynikających z tych nieporozumień;

8. Opracowanie koncepcji ścieżki rowerowej łączącej m. Łazy z m. Dąbkowice 15 990,00 zł.
Podjęliśmy rozmowy z Gminą Mielno i taką samą propozycję Gmina Mielno daje swojej
radzie, żeby podjąć rozmowy z Urzędem Morskim, żeby podjąć odtworzenie tego terenu
dla mieszkańców i turystów, żeby był ciąg rowerowy i pieszy, żeby zrobić kładkę, czy
szlak i  do tego potrzebna jest  koncepcja.  Bez tej  koncepcji  nie możemy rozmawiać  z
Urzędem Morskim. Cena jest trochę duża i wynika z tego, że teren jest rozległy i mapy
pobrane przez projektanta z zasobu geodezyjnego są drogie;

9. Nabycie sieci wodociągowej i sieci kanalizacyjnej w Bobolinie 10 500,00 zł;
10. Obsługa  projektu  PSZOK   34 000,00  zł.  Tu  właśnie  brakuje  tych  100 000,00  zł

dodatkowych, które też zabezpieczamy na budowę tego PSZOK. Jesteśmy po przetargu i
jeżeli  ta  uchwała  zostanie  dzisiaj  podjęta  to  będziemy  mogli  podpisać  umowę  na
wykonanie;
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11. Budowa remizy strażackiej w Cisowie 100 000,00 zł;
12. Odwodnienie terenu przy szkole w Stary Jarosławiu 30 000,00 zł. Mają tam problem z

salą gimnastyczną, ponieważ cały czas pojawiają się wykwity. Musimy tam drenaż zrobić;
13. Remont pomieszczenia na salę językową w Dąbkach 20 000,00 zł;
14. Zakup  autobusu  do  przewozu  uczniów  250 000,00  zł.  Pan  wójt  podkreślił,  że  w

uzasadnieniu jest napisane 200 000 zł ale tu chcemy przeznaczyć 250 000 zł. Szukamy
cały czas autobusu. Na taką kwotę musi być przetarg;

15. Budowa  oświetlenia  ulicznego  w  Uzdrowisku  Dąbki  w  m.  Dąbki  200 000,00  zł.
Przeznaczamy tu na oświetlenie bo nam wypadły dwa projekty i  nie będziemy bez tego w
stanie rozliczyć dotacji uzdrowiskowej, dlatego ta rozbudowa oświetlenia. ;

16. Remonty  świetlic  wiejskich  (Wiekowice  –  elewacja  zewnętrzna,  Cisowo  –  wymiana
pieca) 150 000,00 zł;

17. Zagospodarowanie terenu rekreacyjnego w Sulimicach 100 000,00 zł. Zrobiliśmy projekt i
składamy teraz o dofinansowanie;

Dokonujemy również przeniesienia:
1. Z wydatków bieżących na inwestycyjny zadania pn. „Zagospodarowanie terenu przy

Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach” na kwotę 150 000,00 zł.  Będą wykonane
parkingi i teren utwardzony na terenie przystani; 

2. Z  dotacji  podmiotowej  dla  instytucji  Kultury  na  dotację  celową  w  wysokości
229 820,00 zł. To jest na wykonanie w Wiekowie tych pomieszczeń świetlicowych.  

3. Przeniesienie  wydatków  związanych  z  przeciwdziałaniem  narkomanii  oraz
przeciwdziałaniem  alkoholizmowi  z  jednostki  GOPS  do  Urzędu  Gminy  na  kwotę
211 171,72 zł. 

4. wydatków  z  zadania  inwestycyjnego  Przebudowa  sieci  kanalizacji  sanitarnej  ul.
Dąbkowickiej w Uzdrowisku Dąbki  na zadania 500 000,00 na zadania: „Budowa ul.
Morskiej  w  Uzdrowisku  Dąbki  wraz  z  kanalizacją  deszczową”  350 000,00  zł,
„Modernizacja ujęcia wody w Uzdrowisku Dąbki w m. Dąbki” 200 000,00 zł,

5. wydatków  sołeckich  bieżących  w  oświetleniu  na  wydatki  inwestycyjne  na  kwotę
66 041,00 zł;

6. z zakupów inwestycyjnych na odszkodowania za zajęte mienie na rzecz budowy dróg
220 000,00 zł. To chodzi o to, że mieliśmy zarezerwowane środki na wykupy dziełek,
które  były  jako  zakupy  inwestycyjne  ujęte  w  budżecie,  a  one  powinny  być  w
paragrafie  na  odszkodowania  za  zajęte  mienie.  Takie  decyzje  już  poszły  i  takie
odszkodowania będą wypłacone. 

Pan Radny  Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rok stanowi załącznik nr 91 do
niniejszego protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.
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W dyskusji nikt nie zabrał głosu.
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na
2019 rok: 

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw i 
0 głosami wstrzymującymi
podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rok.

/Uchwała Nr VI.57.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rok
stanowi załącznik nr 92 do niniejszego protokołu/

Na tym punkt zakończono. 

Ad.29. 
Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej
Gminy Darłowo na lata 2019-2022. Druk Nr 20/2019VI

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo

na lata 2019-2022 stanowi załącznik nr 93 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław  Głażewski  Wójt  Gminy  Darłowo  przedstawił  projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem i autopoprawką. 

Pan wójt  powiedział,  że w ramach dokonanych zmian przychody uległy zmianie o kwotę
1 525 590,00 zł z tytułu wolnych środków za lata ubiegłe. Rozchody nie uległy zmianie. Dług
nie uległ zmianie. 
Budżet po dokonanych zmianach przedstawia się następująco:
Dochody 56 547 708,82 zł. 
Wydatki 56 656 702,82 zł.
Deficyt w kwocie 108 994,00 zł, który zostanie pokryty z wolnych środków z lat ubiegłych. 

Przedsięwzięcia uległy zmianie: 
Budowa  PSZOK  (Punktu  Selektywnej  Zbiórki  Odpadów  Komunalnych)  w  miejscowości
Krupy zwiększono o kwotę 100 000,00 zł. 

Dodano  nowe  zadania  do  realizacji,  które  wynikają  ze  złożonych  wniosków,  które
składaliśmy na rewitalizację, które powinny być ujęte w Wieloletniej Prognozie Finansowej,
bo przy złożeniu wniosku musimy udokumentować, że gwarantujemy sumę na realizację w
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budżecie.  Kwoty są duże, tylko trzeba pamiętać, że to są kwoty całkowitego wykonania tego
zadania a tam jest dofinansowanie dosyć wysokie między 60 % a 80 %. 
1. Realizacja procesu rewitalizacji w miejscowości Bukowo Morskie na kwotę 5 130 635,00

zł,
2. Realizacja procesu rewitalizacji w miejscowości Pęciszewko na kwotę 1 319 330,00 zł,
3. Realizacja procesu rewitalizacji w miejscowości Drozdowo na kwotę 728 065,00 zł. 

Oczywiście  w  tym  konkursie  mogą  brać  udział  tylko  te  obszary,  które  są  ujęte  w  tym
Gminnym  Programie  Rewitalizacji.  Ponadto  autopoprawka  dotyczy  pewnych  wytycznych
dotyczących zapisu długu, które są ujęte w autopoprawce, czego wymaga od nas regionalna
izba obrachunkowa. Pożyczki na wyprzedzające finansowanie w kwocie 520 707,45 zł (było
1 031 189,45 zł w miesiącu styczniu 2019 oku spłacono 510 482,00 zł). 
Ponadto Gmina Darłowo informuje, że nie posiada zadłużenia z tytułu: 

1. wyemitowanych papierów wartościowych opiewających na wierzytelności pieniężne,
2. wymagalnych zobowiązań,
3. instrumentów niestandardowych. 

/Autopoprawka do uzasadnienia w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na lata
2019-2022 stanowi załącznik nr 94 do niniejszego protokołu/

Pan Radny  Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów
i  Budżetu  powiedział,  że  opinia komisji  dotycząca  projektu uchwały  jest  pozytywna
wraz z autopoprawką. 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na lata 2019-

2022 stanowi załącznik nr 95 do niniejszego protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.

Radny pan Waldemar Bonk zapytał czy procesy rewitalizacji w tych trzech miejscowościach
obejmują wszystkie propozycje, które były do tej pory w Panie Rewitalizacji? 
Pan wójt powiedział, że nie ma po prostu możliwości, żeby one wszystkie zostały ujęte, ale w
rewitalizacji  Gmina  ma  tylko  możliwość  złożenia  trzech  wniosków.  Takie  wnioski  i
dokumentacja  została  opracowana.  Może  będą  kolejne  nabory  to  będziemy  się  o  kolejne
starać. Wójt powiedział, że byłby szczęśliwy gdyby udało się nam wszystkie trzy otrzymać
choć  wiemy,  że  będzie  trudno.  Tu  w  jakiś  sposób  wykorzystujemy  maksymalną  liczbę
wniosków, które możemy złożyć. 
Pan Przewodniczący powiedział, że dlatego są wszystkie trzy ponieważ to jest jakby wymóg
formalny. 
Pan  wójt  powiedział,  że  w  momencie  składania  wniosku  trzeba  udokumentować,  że  w
wieloletniej prognozie finansowej mamy zabezpieczone środki. 
Pan radny Waldemar Bonk powiedział,  że to rozumie,  tylko te kwoty to jest  jednak dość
pokaźna suma, gdyż jest to prawie siedem milionów złotych. To jest po jednym zadaniu z
każdej miejscowości. 
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Pan wójt powiedział, że w Drozdowie składamy na boisko wielofunkcyjne. W Pęciszewku na
zagospodarowanie  Parku,  żeby  tam  powstało  miejsce  rekreacyjne,  które  przejmujemy  od
agencji.  W Bukowie Morskim jest  potężny teren,  który przyjęliśmy od agencji  na wioskę
cysterską,  ale  który  będzie  przepięknym  terenem  dla  miejscowości  z  pomieszczeniami
socjalnymi, które będą później wykorzystywane na Klub Senior + czy na inną działalność.
Obecnie tam stoją i trzeba je wyremontować. Jak radni będą analizowali Gminny Program
Rewitalizacji, gdzie są pewne obszary, które były przedstawione na tym spotkaniu z Panem,
który  będzie  realizował  sześć  wniosków  z  rewitalizacji  takich  małych  projektów  po
dwadzieścia  tysięcy,  które  muszą  być  wpisane  w  tym  projekcie  i  są  na  mapach  w  tym
programie rewitalizacji. Chociaż jest to duże dofinansowanie, to wójt prosi zobaczyć ile już
zrealizowaliśmy z tego programu z własnych środków. Fajnie, że ten program powstał i jest
cały czas realizowany. 
Pan radny Waldemar Bonk podziękował za wyjaśnienie i powiedział, że o to mu chodziło, że
to są trzy inwestycje i trzy projekty składane. 

W dyskusji nikt więcej nie zabrał głosu.
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  uchwałą  w  sprawie zmiany  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Darłowo na lata 2019-2022 wraz z autopoprawką: 

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw i 
0 głosami wstrzymującymi
podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo
na lata 2019-2022.

/Uchwała Nr VI.58.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Darłowo na lata 2019-2022 stanowi załącznik nr 96 do niniejszego protokołu/

Na tym punkt zakończono. 

Ad.30. 
Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  szczegółowych  warunków
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z
wyłączeniem  specjalistycznych  usług  opiekuńczych   dla  osób  z  zaburzeniami
psychicznymi, oraz  warunków częściowego lub  całkowitego zwolnienia od opłat oraz
trybu ich pobierania. Druk Nr 21/2019VI
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/projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  w  sprawie  określenia  szczegółowych  warunków  przyznawania  i
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług
opiekuńczych   dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi,  oraz   warunków  częściowego  lub   całkowitego

zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania stanowi załącznik nr 97 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo oddał głos pani Aleksandrze Filipek Zastępcy
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w celu przedstawienia projektu uchwały
wraz z uzasadnieniem i autopoprawką. 

Pani Aleksandra Filipek Zastępca Kierownika GOPS powiedziała, że jako GOPS chcieliby
poddać  pod  głosowanie  uchwałę  w  sprawie  określenia  szczegółowych  warunków
przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych  dla osób z zaburzeniami psychicznymi,
oraz  warunków częściowego lub  całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania.
Konieczność  podjęcia  tej  uchwały  wynika  przede  wszystkim  ze  wzrostu  kosztu  jednej
godziny świadczenia tych usług przez specjalistów. Dotychczas pobieraliśmy odpłatność od
osób na rzecz których były te usługi świadczone w kwocie 10 zł. W chwili obecnej w związku
ze wzrostem kosztów i pochodnych wynagrodzenia. Zaproponowaliśmy kwotę 37 zł i od tej
kwoty  będzie  naliczana  odpłatność  dla  osób,  którym te  usługi  są  świadczone.  Natomiast
całkowity koszt tych usług specjalistycznych opiekuńczych to jest kwota 63 zł. W dalszym
ciągu  nie  pobieramy  jakby  całości  wynagrodzenia,  ale  tutaj  ustaliliśmy  jakby  połowę.
Związane jest to również z innymi zadaniami własnymi gminy i musimy ponosić olbrzymie
wydatki z tego tytułu, chociażby za utrzymanie mieszkańców w Domach Pomocy, a to jest
bardzo  duża  kwota.  Są  dowozy  osób  niepełnosprawnych  i  gmina  również  płaci.  Tutaj
chcieliśmy zgłosić autopoprawkę, ponieważ w § 11 uchyliliśmy tylko jedną z obowiązujących
uchwał,  która  jakby  mówiła  o  usługach  opiekuńczych  i  specjalistycznych  usługach
opiekuńczych. Jest to jakby przeoczenie. Dotychczas obowiązywały dwie uchwały. Jeszcze
była uchwała z 2016 roku, która zmieniała tę uchwałę z 2015 roku, dlatego są już wszystkie. 

/Autopoprawka  do  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  szczegółowych  warunków  przyznawania  i
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług
opiekuńczych   dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi,  oraz   warunków  częściowego  lub   całkowitego

zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania stanowi załącznik nr 98 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radny  Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych  dla osób
z zaburzeniami psychicznymi, oraz  warunków częściowego lub  całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich

pobierania stanowi załącznik nr 99 do niniejszego protokołu/
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Pani radna  Marzena Drzewucka Przewodnicząca  Komisji  Prawa,  Opieki  Społecznej  i
Zdrowia powiedziała, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

/Opinia Komisji Prawa w  sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych  dla osób
z zaburzeniami psychicznymi, oraz  warunków częściowego lub  całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich
pobierania stanowi załącznik nr 100 do niniejszego protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję.
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję.

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie określenia  szczegółowych warunków
przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych  dla osób z zaburzeniami psychicznymi,
oraz  warunków częściowego lub  całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania: 

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw i 
1 głosie wstrzymującym
podjęła uchwałę  w  sprawie  określenia  szczegółowych  warunków  przyznawania  i
odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z  wyłączeniem
specjalistycznych  usług  opiekuńczych   dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi,  oraz
warunków częściowego lub  całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania.

/Uchwała Nr VI.59.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług
opiekuńczych   dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi,  oraz   warunków  częściowego  lub   całkowitego

zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania stanowi załącznik nr 101 do niniejszego protokołu/

Na tym punkt zakończono. 

Ad. 31. 
Wolne wnioski i zapytania.

Pan przewodniczący zapytał czy ktoś  Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie?
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział,  że

jesteśmy po spotkaniach  z  dyrektorami  szkół  i  druk nr  7  w sprawie przyjęcia  Lokalnego
programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży i mamy takie dość dziwne
odczucie po tym spotkaniu, ponieważ jako Gmina dajemy najwięcej pieniędzy na edukację.
Państwo dyrektorzy jakby nie wyrazili swojej opinii. Pan radny powiedział, że myśli, że nad
tą uchwałą powinniśmy się jeszcze w przyszłości pochylić i ustalić tą stawkę najniższą dolną
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granice stypendium, tak jak w tej chwili mamy średnią 4,50 na 4,75. Pan radny powiedział, że
średnia 4,50 to nie są uczniowie wybitni, tylko średni. Ta stawka określona w wartościach
pieniężnych  w  okolicznych  gminach  za  4,75  oceny  150  zł,  100  zł,  a  my  dajemy  na  tę
najniższą 300 zł, także to by było jakby do przemyślenia jeszcze, tym bardziej, że dokładamy
się do tej subwencji. 

Druga sprawa to jest z tego rodzaju, że radny Henryk Ignatowicz dosyć często podnosi
kwestie  uczestnictwa  finansowego  Gminy  Darłowo  w  refundacji  szczepień.  Pan  radny
powiedział,  że  wie,  że  to  wzbudza takie  politowanie  w państwa oczach.  Jeżeli  kupujemy
towar w markecie to patrzymy na skład. Natomiast jeżeli ktoś na m aplikuje szczepionkę to
nie pytamy się o skład i nie pytamy się o badania czy zostały wykonane na tej szczepionce,
tylko zawierzamy bezwiednie komuś, kto takie zezwolenie wydał. Pan radny powiedział, że
nie wierzy tym, którzy takie zarządzenia wydają. Mówca powiedział, że nie jest lekarzem, ale
bardzo prosi, żeby państwo zwracali na to uwagę. 

Pan  wójt  powiedział,  że  każdy  ma  mieć  prawo  do  swojego  zdania.  Jeden  lubi
czekoladę – drugi kaszankę. Nie jesteśmy tacy sami. Gdybyśmy byli tacy sami to by ten świat
był nudny.  Mamy wolny wybór – to nie są szczepienia obowiązkowe. 

Pan wójt powiedział do sołtysów, że jeszcze przed wyborami sołeckimi jeszcze we
wspólnym gronie się spotkają, o czym sołtysi zostaną jeszcze poinformowani. Wójt chciałby
jeszcze podsumować ciężką pracę sołtysów i wspólnie to omówić w miłej atmosferze. 

Pan przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos. 
Nikt więcej głosu nie zabrał. 
Na tym punkt zakończono. 

Ad. 32. 
Zakończenie sesji.

Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad VI Sesji VIII kadencji Rady 
Gminy Darłowo – Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął 
obrady o godzinie 1148 w dniu 27 lutego 2019 roku.

Obradom przewodniczył:

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo

Sekretarz obrad: 
Grzegorz Hejno

Radny Rady Gminy Darłowo
Wiesław Moskwa 

Protokół sporządziła:
Iwona Kowalska  Kierownik Biura Rady
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